
          

 

           

                            Af   Uffe Clemmensen 

 

Det nye år nærmer, sig og det 
giver ofte tid til refleksion. Som klub kan vi se 
tilbage på året med stor tilfredshed og glæde. 
Kalenderen har været fyldt med aktiviteter på 
land og på vand. Som klub har vi markeret os 
med en lang række nye initiativer, med fokus på 
lystfiskeriet, naturen og miljøet. Et arbejde vi vil 
fortsætte i 2023.  

Torsdag den 8. dec. kl. 19 -21.30 

Børneklubben (bag kroen) i Gershøj. 

DAFF kreds 2, DTU Aqua, ROLK, Nationalparken 
Skjoldungernes land, FZ og Foreningen til 
ophjælpning af fiskeriet i Roskilde fjord inviterer 
til møde om den 
sydlige del af Roskilde 
Fjord.  

Kom til en 
spændende aften 
med en række 
foredragsholdere, der hver for sig vil sætte fokus 
på tilstanden i vores fjord, og hvad vi kan gøre for 
at forbedre denne. Der vil blive drøftet: Stenrev, 
muslinger, ålegræs og målinger samt 
fjordoverblik. Er fjorden stabil? Er der forhold, 
der har ændret sig de seneste 5-10 år? Hvad er 
status? Hvordan har fiskeriet udviklet sig de 
seneste 20 år? Er der enighed om udviklingen? 

Se hele programmet her: 

Tilmelding til arrangementet her: 

 

ROLK´s Fjordholds arbejde starter normalt her fra 
den 15. nov. til 15. januar, men i år bliver der 
noget stille ved fisketrappen og i klækkehuset. 

Ja, så skulle vi starte en ny ”sæson” med 
opfiskning, strygning i klækkehuset osv. Men DTU 
Aqua skal foretage bestandsundersøgelser over 
hele Sjælland i forbindelse med opdatering af 
udsætningsplanerne. På den baggrund er vi 
blevet bedt om ikke at indfange fisk i trappen i år, 
for ikke at forstyrre resultatet. 

Der bliver måske en 
mulighed for at elfiske i 
Gevninge Å, men her er 
der normalt ikke en særlig 
stor opgang. For at kunne 
”stryge” fiskene, skal vi 
have 25 hanner og 25 
hunner for at overholde 
genetikken. Det bliver 
virkelig en udfordring på dette sted.  

Så er sæsonen slut med alle vores sejladser. Det 
første år har været en meget stor succes. Der er 
11 godkendte skippere i Bådelauget, og alle har 
sejlet flere ture, det er meget flot og sikke en 
indsats. ROH og ROLK vil i begyndelsen af februar 
afholde en 
hyggeaften for 
dem alle, hvor vi 
byder på lidt god 
mad og drikke. Alle 
skippere har 
deltaget frivilligt, 
så det fortjener de. Ved alle turene har der været 
faktureret indtægter til brug for Bådelaugets 
konto. Det betyder, at vi kan dække en række 
omkostninger til bl.a. forsikring, bådplads i 
vandet og på land samt til forbedringer.  

 

    Nyhedsbrev december 2022 

 Roskilde Fjord nu og i fremtiden 

          Klækkehuset i hvile 

 Kutlingen er kommet på land 

https://drive.google.com/file/d/11NtNaGpK2xqZBTG4Xk9J06_VfR9LZvoV/view?usp=share_link
https://www.skjoldungernes-land.nationalparkbooking.dk/arrangementer/16044/roskilde-fjord-nu-og-i-fremtiden/


Det nye åløb, som skal graves fra Kattinge sø og 
ud til fjorden, har været længe undervejs. Men 
der er begyndt at ske lidt i en den rigtige retning. 
Der har været udfordringer omkring økonomien i 
projektet, men det er omsider løst nu. 
Kommunen har sat arbejdet i gang med bygning 
af en ny bro ved Boserupvej. Her kommer åløbet 
fra Geddebæk-
renden og det nye 
Langvad Å til at gå 
sammen. Det har 
krævet, at der skulle 
etableres en ny bro, 
der kan tage den 
større vandgennemstrømning. Biolog Søren Kock 
Lauersen Roskilde Kommune forventer at 
udgravningen sker omkring april i 2023.  

 

Bestyrelsen søger blandt vores medlemmer en ny 
formand, mand /kvinde. DU kan være med til at 
udvikle klubben sammen med en dygtig og 
kompetent bestyrelse. Her er en helt særlig 
mulighed for dig, der har lyst og vilje.  

Jeg/vi vil hjælpe med at overdrage de forskellige 
opgaver, så der vil være mange, der bakker op. 
Bestyrelsen er også klar med nytænkning omkring 
arbejdsfordelingen. 

Har du lyst til at høre mere, (uden forpligtelse) 
om dette spændende ”job”, så kontakt mig 
snarest. uffec@rolk.dk   tlf. 4053 2775. Eller 
næstformand Lars Broberg: 4broberg@gmail.com 
Tlf. 4911 1164. Vi glæder os til at høre fra dig. 

 

 

 

 

Biolog Peter Henriksen, som er konsulent for 
Fishing Zealand, var sammen med Kim, Jonn, 
Torben og Uffe en dag i oktober på el fiskeri i 
Kornerup Å. Formålet var at gennemføre en 
bestandsundersøgelse af bækørredbestanden. 
Det blev en 
spændende dag, hvor 
vi gennemtravede ca. 
2.5 km vandløb. Nogle 
steder var vandet 
meget dybt og smalt, 
og andre steder kunne 
den lille båd med 
generatoren og udstyr 
sejle frit. Det var nogle 
trætte ”kroppe”, der 
efter en hel del timer, 
kunne slappe af med 
smil på læberne. 
Spørgsmålet fra 
dagens start var, om 
der var en bestand, og 
hvor stor var den? 
Resultatet var meget overraskende positivt, og vi 
venter spændt på undersøgelsens resultat. 

ROLK`s bestyrelse ønsker alle vore 
medlemmer og deres familier en rigtig 
Glædelig Jul samt et lykkebringende Nytår. 
Tak for sjove, hyggelige og spændende timer 
sammen. Vi glæder os til, at vi ses til en 
masse spændende fisketure og 
arrangementer i 2023. 

 

Knæk & bræk  

Uffe   

 Er du den nye formand i ROLK? 

               Nyt om Langvad Å    Kornerup Å - fiskebestand 

    Glædelig jul & Godt Nytår 

mailto:uffec@rolk.dk
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